

项目名称：浮空酒店

设计团队：MORE Architecture

面积：6000 m²

地点：中国，湖州市安吉县



设计特色：

项目 – MORE Architecture 这家荷兰建筑事务所在中国乡村落成了一座与竹林峰峦浑然一体、宛如凌空漂浮的别致酒店。这座酒店被命名为“浮空酒店”，抬高的建筑使住客能够沉浸在自然景观中，尽赏极致美景。这座 6000 平方米的度假胜地坐落于湖州安吉县，18 间客房均隐匿于锌板折角式斜顶之下。将这抽象造型的屋顶抬离地面，使密集的竹林能够在建筑之下自在延伸。设计团队受到‘建筑浮于竹林之上’的理念启发，将酒店抬高，，让环境景观绿意盎然地延续其下。三座玻璃活动亭分别用于瑜伽、用餐和其他活动，巧妙隐匿于蜿蜒屋顶之下。客房的设计则致力于加强与周遭环境的联系。“走廊式”长房提供全景视野，而角落套房则能同时俯瞰两个视角。通高落地玻璃营造了内外空间的无缝过渡，直接通往环绕式木质露台。钢柱将酒店抬高 8 米，底层形成一个巨大空间，容纳户外游泳池。温馨的木质内装和定制家具，打造出一个舒适迷人的氛围。

团队 – 在阿姆斯特丹和上海两地联动的 MORE Architecture 建筑事务所，是一家于 2013 年由荷兰建筑师 Daan Roggeveen 和华裔美籍建筑师 Robert Chen 创立的研究导向型设计实践工作室。该工作室跨建筑、室内设计和城市规划战略等多个领域，采用多元化融合的设计手法。其在两地办公室均拥有精干的高水平建筑师和设计师团队，专注于打造经过深思熟虑且可持续发展的环境。该事务所的作品包罗文化、酒店、办

公和展览等多种空间类型，追求创造动态、包容且注重社区的设计。核心团队成員包括创始合伙人 Roggeveen 和 Chen，以及阿姆斯特丹合伙人 Ties Kweekel 和 Chloe Oosterwoud，上海团队则由合伙人 Pey Lung 和 Mae Sszto 领衔。MORE Architecture 广泛开展城市研究，结合总体规划和因地制宜的细致设计，开发以人为本的解决方案，巧妙融合欧陆和中华元素。该事务所的作品秉承混合功能、提升可及性和营造公共领域的理念，旨在建构新的集体认同感。

更多最新设计请关注公众号及官网动态

[欢迎进入 Archicasting 设计优司网站](#)

Project: Floating Hotel

Design Team: MORE Architecture

Size: 6000 m²

Location: Huzhou, China



Feature:

Project - Dutch firm More Architecture has realized a striking bamboo-lined boutique hotel in rural China that seems to levitate ethereally above the mountainous terrain. Named Floating Hotel, the elevated building offers guests an immersive relationship with nature while framing dramatic vistas.

Situated in the bucolic Dachangping region near Shanghai, the 6,000-square-metre retreat contains 18 guest suites sheltered beneath an angular folded roof clad in weathered zinc. Raising the sculptural roof volume off the ground allows the lush bamboo forest to flow uninterrupted underneath.

"We took the idea of a building 'floating above the bamboo' as inspiration to elevate the hotel, letting the landscape continue beneath it," explained partner Daan Roggeveen. Three glazed amenity pavilions for yoga, dining and events are tucked under the zigzagging roofline.

The rooms themselves are designed to heighten the connection with their

surroundings. Elongated "corridor" rooms offer panoramic vistas, while corner suites take advantage of dual aspects. Floor-to-ceiling glazing blurs the transition between inside and out onto a wraparound wood-decked terrace.

Steel columns elevate the hotel 8 metres off the ground, creating a cavernous space underneath for an outdoor pool. Warm wood lines the interiors and custom furniture to foster an inviting atmosphere.

Design Team - Based in Amsterdam and Shanghai, MORE Architecture is a research-driven design practice founded in 2013 by Dutch architect Daan Roggeveen and Chinese-American architect Robert Chen. The studio takes an interdisciplinary approach that spans architecture, interior design, and urban planning and strategy.

With a lean team of highly skilled architects and designers across both offices, MORE Architecture focuses on creating considered and sustainable environments. The firm's portfolio showcases a range of cultural, hospitality, workplace, and exhibition projects that strive for dynamic, inclusive, and community-oriented designs.

Key team members lending their expertise include founding partners Roggeveen and Chen, along with Amsterdam partners Ties Kweekel and Chloe Oosterwoud. The Shanghai office is led by partners Pey Lung and Mae Szto, with Xiangcheng Xing also serving as a skilled project architect.

Combining extensive urban research with masterplanning and sensitive contextual design, MORE Architecture develops human-centered solutions that blend European and Chinese influences. The practice's work is guided by principles of mixing uses, promoting accessibility, and establishing public realms that foster a new sense of collective identity.

[More Projects and Design Teams in www.Archicasting.com](http://www.Archicasting.com)